

3.7  
—  
4

## FRONT PATRIOTIQUE RWANDAIS RWANDESE PATRIOTIC FRONT



Washington, May 31, 1994

### PRESS RELEASE

The Rwandese Patriotic Front has obtained evidence documenting an arms - sale transaction between the rump government of the Republic of Rwanda and certain Egyptian arms dealers. The funds to finance the purchases are drawn from Banque Bruxelles Lambert of Belgium and the final destination of the cargo is indicated as Kinshasa, Zaire.

The transaction in question clearly violates the provisions of resolution 918/1994 of the United Nations Security Council which imposes a worldwide arms embargo against Rwanda.

We note that this is not an isolated transaction. There is a long history of previous sales of military equipment to the regime in Rwanda by the government of the United Arab Republic of Egypt. Indeed, some of the arms now being used by the army and militia to commit atrocities include arms supplied by the Egyptian government during the duration of the Rwanda conflict.

The Rwandese Patriotic Front is extremely concerned that the United Arab Republic of Egypt should continue to supply arms to a government which has used previous supplies to commit genocide in which up to a million lives may already be lost.

The Rwandese Patriotic Front is dismayed that Egypt, being the current chairman of the Organization of African Unity, should violate resolution 918/1994 and supply arms to the discredited government of Rwanda instead of setting a good example to the rest of the world by contributing to efforts to end the genocide going on in Rwanda.

The Rwandese Patriotic Front :

- A) calls upon the government of the United Arab Republic of Egypt to publicly explain the circumstances of the above violations of resolution 918/1994 of the United Nations Security Council and stop all further arms sales to the self-styled government of Rwanda.
- B) requests the government of the republic of Zaire to take all necessary steps to ensure that arms and other military equipment supplied to the self-styled government of Rwanda are not routed through the territory of the Republic of Zaire.

AVEC \$65.000 USD DE CREDIT :

7 HDO

- c) demands that the United Nations Security Council put in place mechanisms for enforcing compliance with resolution 918/1994 and to take appropriate measures against the United Arab Republic of Egypt and other United Nations members violating the provisions of resolution 918/1994.

for the Rwandese Patriotic Front

*Gahima*

Mr. Gerald Gahima  
Special Envoy to United Nations and USA

FRONT PATRIOTIQUE RWANDAIS

Washington, le 31 mai 1994

**COMMUNIQUÉ DE PRESSE**

Le Front Patriotique Rwandais a obtenu des preuves qui démontrent une transaction de vente d'armes entre le gouvernement corrompu (?) du Rwanda et certains négociants d'armes Egyptiens. Les fonds pour financer ces achats proviennent de la Banque Bruxelles Lambert de Belgique, et la destination finale du cargo est indiquée comme étant Kinshasa, Aire.

La transaction en question transgresse clairement les provisions de la résolution 918/1994 du Conseil de Sécurité des Nations Unies, qui impose un embargo mondial contre le Rwanda.

Nous notons également qu'il ne s'agit pas d'une transaction isolée. Il existe une longue histoire de ventes préalables d'équipement militaire au régime en place au Rwanda par le gouvernement de la République arabe Unifiée d'Egypte. En effet, quelques-unes de ces armes, qui sont maintenant utilisées par l'Armée et les milices pour commettre des atrocités, comprennent des armes qui ont été fournies par le gouvernement Egyptien pendant la durée du conflit rwandais.

Le Front Patriotique Rwandais s'inquiète fortement du fait que la République arabe Unifiée d'Egypte pourrait continuer à fournir des armes à un gouvernement qui a utilisé les livraisons précédentes pour opérer un génocide dans lequel jusqu'à un million de vies auraient déjà été perdues.

Le Front Patriotique Rwandais s'indigne que l'Egypte, étant le président actuel de l'Organisation d'Unité africaine, transgresse de cette manière la résolution 918/1994 et fournit des armes au gouvernement rwandais auto-proclamé au lieu de montrer le bon exemple au reste du monde en contribuant aux efforts pour mettre fin au génocide qui a lieu au Rwanda en ce moment.

Le Front Patriotique Rwandais :

- a. fait appel au gouvernement de la République arabe Unifiée d’Egypte de fournir des explications publiques des circonstances au sujet des violations sus-mentionnées de la résolution 918/1994 du Conseil de Sécurité des Nations Unies, et demande qu’elle interrompt toute vente d’armes au gouvernement auto-proclamé du Rwanda.
- b. demande au gouvernement de la République du Zaïre de prendre toutes les mesures nécessaires afin d’assurer que les armes et autres équipements militaires fournis au gouvernement auto-proclamé du Rwanda ne seraient pas conduits via le territoire de la république du Zaïre.
- c. exige que le Conseil de Sécurité des Nations Unies mette en place des mécanismes pour imposer la conformité avec la résolution 918/1994, et prenne les mesures appropriées envers la République arabe Unifiée d’Egypte et d’autres membres des Nations Unies qui violent les provisions de la résolution 918/1994.

Pour le Front Patriotique Rwandais

Mr. Gerald Gahima

Envoyé Spécial aux Nations Unies et les Etats Unis